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Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2007-11-05 
 
 
Närvarande:   
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 
 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 
 Bror Lord PRO Farsta 
 Gun Forss PRO Farsta strand 
 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 
   
Ersättare IngaLill Lindgren PRO Hökarängen 
 Ingrid Klingberg PRO Sköndal 
 Mary Andersson  PRO Farsta  
 Solveig Ahlbom SPF Farsta 
 Sture Simonsson SPF Sköndal 
   
Tjänstemän Siw Lideståhl avdelningschef 
 Pia Sundqvist nämndsekreterare 
 
 
 
 
Justerare:   
 

2007-11-07 Barbro Karlsson 
 
 
 
Justerare:   

2007-11-07 Stig Åström 
 
 
 
Sekreterare:  

 Pia Sundqvist 
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§ 1 Sammanträdet öppnas 
 Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade sammanträdet öppnat.  
  
§ 2 Godkännande av dagordningen 
 Dagordningen godkändes.  
  
§ 3 Val av justerare och tid för justering 
 Till justerare utsågs Barbro Karlsson och Stig Åström. Justering sker onsdag 

7 november på Lingvägen 100. 
  
§ 4 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde 
 Protokoll från sammanträdet 2007-10-08 anmäldes. 
  
§ 5 Ärenden från nämndsammanträdet 2007-10-16 
 Inget fanns att rapportera. 
  
§ 6 Ärenden till nämndsammanträdet 2007-11-15 
 Ärende nr 3: Utveckling av Högdalstopparna 

Framfördes önskemål om en pendeltågsstation i Fagersjö för att underlätta för 
besökare till de planerade anläggningarna på Högdalstopparna. 
 
Ärende nr 5: Kvalitetsuppföljning av Farsta Strands gruppbostad 
Med anledning av påpekandet i rapporten att somliga dokumentationer är 
alltför långa medan andra är alltför kortfattade menade Ingrid Klingberg att 
långa är att föredra framför korta. Avdelningschef Siw Lideståhl berättade att 
kritiken mot alltför omfattande dokumentationer syftar på ovidkommande 
information som onödigt förlänger dokumentationen och gör den ”pladdrig”. 
 
Ärende nr 6: Uppföljning av ramavtal om enstaka platser och stadens vård- 
och omsorgsboenden för äldre – Farsta sjukhem 
Rådet konstaterade att ett kostuppehåll på 11-13 timmar är i längsta laget. 
Även möjligheten till utevistelse diskuterades, liksom förekomsten av 
dubbelrum och säkerheten kring dokumentationen. Rådet uttryckte sin 
uppskattning över att dessa uppföljningar görs. Man menade också att det ska 
bli ännu mer intressant att ta del av nästa uppföljning för att se hur de brister 
som påtalas nu har åtgärdats då. 
 
Ärende nr 7: Redovisning av sommarkoloniverksamheten 2007 
Diskuterades huruvida det är möjligt att ordna kollo även för äldre, i form av 
sommaraktivitet på dagtid eller till och med veckovistelse. 

  
§ 7 Information från förvaltningen och avdelningen för 

äldreomsorg 
 • Med utgångspunkt från den skrivelse om lokaler för pensionärsföreningar 
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som socialdemokraterna lämnade in till stadsdelsnämnden 20 september 
2007 (se bilaga 1) kom rådet överens om att samtliga ledamöter och 
ersättare till nästa sammanträde ser över respektive förenings behov av 
lokaler för olika former av verksamhet. 

• Siw Lideståhl berättade om översynen av Edö äldreboende och att en 
konsultrapport kommer att presenteras inom kort. Därefter kommer 
processen att rekrytera en ny avdelningschef för äldreomsorgen att 
inledas. 

• Rekrytering av chef för biståndsenheten inom avdelningen för 
äldreomsorg har påbörjats. 

• På fråga från Stig Åström meddelades att förvaltningens flytt till nya 
lokaler i Farsta centrum nu beräknas ske omkring 1 maj nästa år. 

  
§ 8 Dagens gäst: Lena Carling 
 Lena Carling, projektledare, informerade om tre utbildningar som nu 

genomförs i projektform för personalen inom äldreomsorgen: 
� grundutbildning för vårdbiträden 
� vård i livets slutskede 
� vård av minneshandikappade pga demens 
 Samtliga projekt finansieras inom ramen för Kompetensstegen.  
 
Ordföranden tackade Lena Carling för en intressant presentation. Stig Åström 
poängterade att pensionärsrådet gärna tar del av de utvärderingar som 
kommer att göras av utbildningarna. 

  
§ 9 Övriga frågor 
 1) Rådet gjorde följande uttalande om avvecklingen av Hökarängens 

närvårdcentral: 
 
Pensionärsrådet vill uttrycka sin bestörtning och besvikelse inför beslutet att 
lägga ned Hökarängens närvårdscentral, detta inte minst med tanke på vad 
stadsdelsnämndens ordförande uttryckte vid besöket hos pensionärsrådet i 
september.  
 
Den delrapport som redovisats visar på att närvårdcentralen hade vissa 
startproblem med tanke på att nya arbetsformer och samverkansformer skulle 
utvecklas, vilket kan anses naturligt. Positiva sidor redovisas också, t ex 
minskad konsumtion av läkemedel och att särskilt boende har efterfrågats i 
mindre omfattning. Arbetet med mobila hembesök har uppskattats.  
 
Pensionärsrådet anser det olyckligt att projektet inte får fortsätta då t ex ett 
av målen var att antalet hembesökande personalkategorier hos den bistånds-
bedömde skulle minskas. Detta måste på sikt vara kostnadsbesparande.  
 
Vi anser att stadsdelsnämnden måste göra ytterliggare ansträngningar i syfte 
att fullfölja intentionerna med Hökarängens närvårdscentral.  
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Vi hänvisar även till ett uttalande antaget av kommunstyrelsens 
pensionärsråd (se bilaga 2). 
 
2) Rådet gjorde dessutom följande uttalande om nedläggningen av Farsta 
närakut: 
 
Vårdfrågor är landstingets ansvar men pensionärsrådet vill understryka att 
även stadsdelsnämnden har ansvar att främja hälsan bland invånarna i 
området. 
 
Farsta närakut invigdes 2005 och har varit uppskattad. De boende har 
sluppit åka kvällar och helger till SÖS eller Karolinska. T ex har över 5700 
av stadsdelens boende fått vård på närakuten under tiden januari – augusti 
2007. 
 
Landstinget lägger 1 januari ned Farsta närakut och ålägger vårdcentralerna 
att ha kvälls- och helgöppet. Med tanke på vårdcentralernas budgetarbete  
för 2008 befarar pensionärsrådet att flera inte haft detta med i planeringen. 
 
Vi anser att stadsdelsnämnden aktivt måste verka för att stoppa 
nedläggningen av Farsta närakut. 
 
Stig Åström anmälde en avvikande mening i denna fråga. 
 
3) På fråga från Gun Forss om eventuellt ökade anslag till 
frivilligorganisationer i stadsdelsnämndens budget 2008 svarade Siw 
Lideståhl att hon ännu inte känner till om det kommer att ske några 
förändringar i det avseendet. 
 
4) Gun Forss frågade varför det fortfarande inte har tillsatts ett förtroenderåd 
vid Edö äldreboende. Siw Lideståhl lovade vidarebefordra frågan till Edö. 
 
5) Stig Åström uttryckte sin oro över buslivet i Farsta strand och menade att 
det krävs ökade insatser från fältassistenterna. Siw Lideståhl berättade att 
förvaltningen är medveten om problemet och diskuterar olika åtgärder. 
 
6) Utdelades dels länsstyrelsens rapport om tillsyn vid Kyrkbyns äldreboende, 
Stora Sköndal, dels en inbjudan från SKL till äldreriksdagen 17-18 april 2008. 

  
§ 10 Sammanträdet avslutas 
 Ordföranden avslutade sammanträdet. 
 


